
Folketingets Lovsekretariat
Christiansborg 
1240 København K

Folketingsmedlem Mike Legarth (KF) har den 19. januar 2012 stillet mig følgen-
de spørgsmål nr. S 1753, som jeg hermed skal besvare. 

Spørgsmål nr. S 1753:

"Mener ministeren, at man ud over at forholde sig til de regionale selskabers 
overskudsgrader også bør tage højde for afkastet af deres aktiver, og at det er 
dyrt at vedligeholde og reinvestere el-nettet?”

Svar:

De gældende indtægtsrammer for netvirksomhederne og de regionale transmis-
sionsvirksomheder sikrer økonomiske muligheder for at drive og vedligeholde 
nettene og gennemføre nødvendige nyinvesteringer. Herudover er der mulighed 
for at opnå en forrentning af netaktiverne.

Det er min vurdering, at reguleringen giver et tilstrækkeligt økonomisk råderum 
til at drive og udvikle nettene. Det understreges af, at hovedparten af de virk-
somheder, der har ønsket det, har forbedret deres forrentning så meget siden 
2005, at de nu har nået forrentningsloftet. 

Med venlig hilsen

Martin Lidegaard

Ministeren
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